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Noi secretari de stat numiți de primul 
ministru

politică

Primarul municipiului Cluj-
Napoca și președinte al 
Asociației Municipiilor din 
România a vorbit despre 
tensiunile din interiorul 
Partidului Național Liberal, 
după ce liderii de la centru 
au decis ca viitorul prefect 
al județului Cluj să nu fie 
liberal și să fie de la UDMR. 
Boc susține că „PNL a 
trecut o linie roșie” și că 
de aici înainte urmează 
„o bătălie internă”. „PNL 
a trecut o linie roșie în 
relația cu noi, pentru că 
din acest punct de vedere 
este foarte greu, nu am 
argumente să spun de ce 
PNL a optat pentru alt județ 
și nu pentru Cluj atunci 
când s-a făcut în coaliție 
această decizie politică. Eu 
am fost președinte al PDL 
și mereu au fost prefecți 
liberali la Cluj. Și atunci, 
și acum, Clujul a avut cel 
mai mare număr de vot 
adus partidului”, a declarat 
Boc, la Ziua de Cluj. Liderul 
PNL este nemulțumit de 
negocierile purtate în 
coalție în urma cărora 
prefectul de Cuj a revenit 
celor de la UDMR. „Eu 
sper că după vremea rea 

să vină vremea bună, așa 
cum am spus de fiecare 
dată. În primul rând, la 
primărie, Consiliul Local și 
cel județean, guvernarea 
este alături de UDMR. Și 
eu și domnul Tișe avem 
majorități alături de UDMR 
la Cluj. Este un fapt care a 
adus stabilitate orașului și 
județului. Aici lucrurile sunt 
clare, avem limite, sunt linii 
roșii pe care știm bine că 
nu avem voie să le trecem 
niciodată”, spune Boc. 
Primarul din Cluj Napoca 
susține că, din primul 
moment când a auzit, 
prima reacție a fost legată 
de o „stare profundă de 
nemulțumire” care există 
în rândul organizației PNL 
Cluj.  

Mai mulți secretari de 
stat au fost numiți în 
ministere de premierul 
Florin Cîțu. Astfel, Peter-
Janos Makkai a fost numit 
în funcția de secretar de 
stat la Ministerul Muncii și 
Protecției Sociale, printr-o 
decizie a premierului 
Florin Cîțu publicată vineri 
în Monitorul Oficial. Tot 
vineri, șeful Executivului 
a decis eliberarea din 
funcția de secretar de 
stat la Ministerul Muncii 
și Protecției Sociale a 
lui Ion Alin Dan Ignat. 
De asemenea, Gabor 
Sandor a fost numit 
secretar de stat la 
Ministerul Transporturilor 
și Infrastructurii printr-o 
decizie a prim-ministrului 
Florin Cîțu publicată, 
vineri, în Monitorul Oficial, 

tot vineri fiind decisă 
eliberarea din funcția 
de secretar de stat la 
Ministerul Transporturilor 
și Infrastructurii a lui 
Nicolae Ivășchescu. 
Radu Răzvan Horațiu 
a fost numit în funcția 
de secretar general 
al Ministerului Justiției 
pentru o perioadă de 
șase luni, printr-o decizie 
a prim-ministrului Florin 
Cîțu publicată vineri, 
în Monitorul Oficial. 
Totodată, printr-o altă 
decizie a premierului, 
Elena Petrașcu a fost 
eliberată din funcția 
de secretar general 
al Ministerului Justiției 
și numită inspector 
guvernamental în cadrul 
Secretariatului General al 
Guvernului.

Emil Boc: „PNL a trecut o linie roșie 
în relația cu noi”

Potrivit unui comuni-
cat al Partidului Social De-
mocrat, transmis dumi-
nică AGERPRES, luni, în 
agendă au fost prevăzute 
întrevederi, începând cu 
ora 13.00, cu Serghei Sta-
nişev, preşedintele Par-

tidului Socialiştilor Euro-
peni, iar de la ora 15.00 
Marcel Ciolacu avea pro-
gramată o întâlnire cu Ni-
colas Schmit, Comisarul 
european pentru locuri de 
muncă şi drepturi sociale. 
De asemenea, arată sur-

sa citată, programul a in-
clus şi o întâlnire cu Maros 
Sefcovic, vicepreşedintele 
Comisiei Europene şi res-
ponsabil PES Europa de 
Est, iar de la ora 18.00 cu 
Elisa Ferreira, Comisarul 
European pentru Coeziu-
ne şi reforme. Marţi, înce-
pând cu ora 17.00, Ciola-
cu va avea o întrevedere 
cu Frans Timmermans, vi-
cepreşedintele executiv al 
Comisiei Europene, iar de 
la ora 18.00 va avea loc o 
întâlnire cu Ismail Ertug, 
vicepreşedintele Grupului 
S&D şi reprezentant SPD. 
În ziua de miercuri, înce-

pând cu ora 16.00, liderul 
PSD se va întâlni cu Chris-
tophe Rouillon, liderul 
Grupului PES din Comite-
tul European al Regiunilor. 
„Această serie de întâlniri 
demonstrează că PSD es-
te astăzi un partener de 
încredere atât pe plan eu-
ropean, cât şi în interiorul 
familiei social-democra-
te europene. Partidul So-
cial Democrat trebuie să 
se conecteze la dezbate-
rea europeană în ceea ce 
priveşte principalele su-
biecte de interes: tranziţia 
ecologică justă, accesarea 
fondurilor europene, sala-

riul minim european sau 
drepturile lucrătorilor. Voi 
aborda, de asemenea, în 
discuţiile cu înalţii oficiali 
europeni, două problema-
tici extrem de importan-
te pentru România: lup-
ta împotriva pandemiei 
şi Planul Naţional de Re-
dresare şi Rezilienţă. Sunt 

subiecte unde există pro-
bleme şi întârzieri pe plan 
intern şi îmi doresc să gă-
sim acele soluţii care să 
vină cu adevărat în bene-
ficiul cetăţenilor români 
şi economiei româneşti”, 
a declarat preşedintele 
PSD, Marcel Ciolacu, citat 
în comunicat.

Liderul PSD, Marcel Ciolacu, întâlniri 
online cu oficialii europeni
Liderul PSD, Marcel Ciolacu, va avea, 
în prima jumătate a acestei săptămâni, 
o serie de întâlniri online cu oficiali 
europeni, printre care se numără Nicolas 
Schmit, Comisarul european pentru locuri 
de muncă şi drepturi sociale şi Frans 
Timmermans, vicepreşedintele executiv al 
Comisiei Europene.

Preşedintele 
Camerei 
Deputaţilor, Ludovic 
Orban, afirmă că 
Traian Berbeceanu 
este un prefect 
„bun”, „un om 
serios pe care 
bucureştenii s-au 
putut baza într-o 
perioadă extrem de 
grea”. 

„Un prefect bun, un 
om serios pe care bucu-
reştenii s-au putut baza 
într-o perioadă extrem de 
grea, cu multe încercări”, 
a scris Orban, joi, pe Face-
book, postând o fotografie 
împreună cu Berbeceanu. 
Cei doi au avut, joi, o în-
tâlnire în biroul preşedin-
telui Camerei Deputaţilor. 
Luni, liderii coaliţiei guver-
namentale au stabilit pos-
turile de prefect şi subpre-
fect care revin fiecărei for-
maţiuni. Conform negoci-
erilor, funcţia de prefect al 
Capitalei a revenit PLUS. 
Marţi, Traian Berbecea-
nu, numit prefect al Capi-
talei anul trecut de către 
PNL, a scris pe Facebook 
că „revocarea din funcţia 
de prefect al municipiului 
Bucureşti, ca şi numirea, 
de altfel, sunt decizii poli-
tice, fireşti”. „Am acceptat 
această funcţie în urmă cu 
trei luni, cu multă bună-
credinţă, într-o perioadă 
deosebit de complicată. 
Am avut un mandat scurt, 
dar plin de provocări din-
tre cele mai grele, cărora 
nu le-aş fi făcut faţă fără 

ajutorul vostru, al bucu-
reştenilor, în primul rând, 
dar şi cu sprijinul total al 
colegilor din Prefectură şi 
al colaboratorilor din toa-
te instituţiile”, a precizat 
Berbeceanu. El şi-a ex-
primat dorinţa ca „viitorul 
prefect, cel care va fi no-
minalizat de USR PLUS, să 
fie unul dedicat total cetă-
ţenilor municipiului Bucu-
reşti, să fie o persoană ca-
re să respecte şi să aplice 
legea, dincolo de orice fel 
de interese”, „să facă nu-
mai lucruri bune”. Ulteri-
or, liderul PLUS, Dacian 
Cioloş, a susţinut că pen-
tru funcţia de prefect es-
te urmărită în primul rând 

„competenţa şi asumarea 
unor obiective, respectul 
pentru muncă şi empatia”. 
„Am văzut că domnul Trai-
an Berbeceanu şi-a luat la 
revedere de la funcţia de 
prefect, după negocierile 
politice în care s-a stabilit 
unde numeşte prefecţi fie-
care partid din coaliţia de 
guvernare. Eu ştiu că e un 
om care nu fuge la greu, 
aşa că nu înţeleg unde se 
grăbeşte să plece”, a scris, 
marţi seară, pe Facebook, 
Cioloş. El a subliniat că în 
„funcţii publice cu o res-
ponsabilitate mare” trebu-
ie „să fie oameni compe-
tenţi, care au demonstrat 
că ştiu ce au de făcut şi 

e nevoie de multe ori şi 
de continuitate”. „Lăsând 
gluma la o parte, situa-
ţia în care ne aflăm presu-
pune ca în funcţii publice 
cu o responsabilitate ma-
re să fie oameni compe-
tenţi, care au demonstrat 
că ştiu ce au de făcut şi 
e nevoie de multe ori şi 
de continuitate. Chiar da-
că numirea în funcţia de 
prefect la Bucureşti revi-
ne PLUS, asta nu înseam-
nă că avem în vedere doar 
criterii de partid, ci în pri-
mul rând urmărim com-
petenţa şi asumarea unor 
obiective, respectul pen-
tru muncă şi empatia”, a 
precizat Cioloş.

Orban: Berbeceanu, un prefect 
bun pe care bucureștenii s-au 
putut baza într-o perioadă grea


